
Odpowiedzi na zapytania i wnioski z sesji z dnia 30.08.23r. 

1. Pan Radny Grzegorz Dzikowski powiedział, że drużyny strażaków nie wpisują się w przepisy 

regulujące tą uchwałą (dot. uchwały o rodzaju i wysokości stypendiów sportowych…..). 

W podjętej uchwale jako sporty zespołowe została wskazana piłka nożna i siatkówka. Nie oznacza 

to, że cała drużyna piłki nożnej czy siatkówki otrzyma stypendium. W tym przypadku chodzi o 

konkretnego zawodnika, który „wyróżnia” się swoimi zdolnościami, są transfery zawodników, 

konkretny zawodnik przechodzi do innego klubu i promuje gminę na innych szczeblach 

wojewódzkich, ogólnopolskich itd. 

W MDP nie ma takich transferów, gdzie wyróżnia się konkretna osoba. 

Zgodnie z Art. 31. Ustawy o sporcie 

1.Jednostki samorządu terytorialnego mogą ustanawiać i finansować okresowe stypendia 

sportowe oraz nagrody i wyróżnienia dla osób fizycznych za osiągnięte wyniki sportowe. 

Gmina nie może przyznać stypendium dla całej drużyny. 

Poza tym, sporty pożarnicze nie znajdują się w katalogu dyscyplin Polskiego Związku Sportowego: 

a Art. 3 ust. 1 ustawy o sporcie mówi o tym, że 

1.Działalność sportowa jest prowadzona w szczególności w formie klubu sportowego. 

Ponadto, jeśli będą drużyny OSP, MDP odnosić sukcesy to w miarę możliwości będą nagradzane za 

sukces całej grupy – uchwała dotyczy indywidulanych osiągnięć sportowych. 

2. Pan Radny Paweł Urbanek zapytał o naprawę dachu na szkole podstawowej w Kawęczynie i o 

plandeki, które znajdują się na dachu.  Zgodnie z wcześniejszymi ustaleniami Pani Dyrektor w dniu 

25 września 2023 roku wystąpiła z wnioskiem o zabezpieczenie środków w 2024 roku  na remont 

świetlików. 

3. Pan Radny Paweł Urbanek zapytał skąd biorą się kwoty wskazane w rankingu pisma Samorządu 

Terytorialnego „Wspólnota”, z którego wynika, że Gmina Kawęczyn wydaje tyle środków na 

administracje?  

Ranking wydatków na administrację opublikowany na łamach „Wspólnoty” oraz portalu iTurek jak 

sam autor przyznał daje uproszczony obraz sytuacji w samorządach.  Do wyliczeń danych wzięto 

pod uwagę wydatki na administrację w dziale 750 tj. Administracja Publiczna (pomniejszona 

jedynie o wydatki remontowe, które uznano za sporadyczne) i liczbę mieszkańców na dzień 

31.12.2022r. wg danych GUS. Dział 750 w przypadku Gminy Kawęczyn to wydatki Urzędu Gminy ( 

które zawierają również wydatki w zakresie inkasa i diet sołtysów), wydatki na promocję, wydatki 

Rady Gminy oraz wydatki jednostki Centrum Usług Wspólnych. W wydatkach CUW zaplanowane i 

wydatkowane są koszty zakupu oleju opałowego dla wszystkich jednostek oświatowych, co 

niewątpliwie podnosi koszty administracji, a obniża koszty oświaty.  W rankingu Wspólnoty 

poruszono również sprawę wynagrodzeń w administracji, a mianowicie relacje wynagrodzenia w 

administracji do wynagrodzenia minimalnego, gdzie relacja ta w latach 2000-2021 uległa niemal 

całkowitemu spłaszczeniu. Wynika to z dynamicznego wzrostu wynagrodzenia minimalnego na 

przestrzeni tych lat, wraz z zapowiedzią ciągłego wzrostu (3.600,00 z 2023 roku do kwoty 

4.300,00 w 2024r).  

Ranking „Wspólnoty” (nie było takiego podziału na portalu iTurek) podzielił jednostki na różne 

kategorie m.i.: 

- miasta na prawach powiatu 

- powiaty powyżej 75 tyś. mieszkańców 

- miasta powiatowe powyżej 30 tyś. mieszkańców,  20-30 tyś., poniżej 20 tyś.  

- miasteczka powyżej 15 tyś. mieszkańców, 10-15 tyś., poniżej 10 tyś.  

W kategorii gmin podział był na : 

- gminy wiejskie powyżej 10 tyś. mieszkańców 

- gminy wiejskie 5-10 tyś. mieszkańców 



- gminy wiejskie poniżej 5 tyś mieszkańców – w tej kategorii znalazła się właśnie gmina Kawęczyn 

na 316 lokacie na 620 gmin w tej kategorii, co daje spadek z 583 lokaty w 2014 roku (wydatki 

zmalały).   

W kategorii gmin (poniżej 5 tyś. mieszkańców) wg liczebności z terenu powiatu tureckiego 

znalazły się tylko dwie gminy tj. Kawęczyn (4931 mieszkańców) i Przykona (4.617 mieszkańców), 

która jest na 469 lokacie.  Pozostałe samorządy należy rozpatrywać w kategoriach wg przyjętego 

kryterium.  

4. Pan Radny Tomasz Tyrakowski zadał pytanie: Dlaczego w szkole podstawowej w Tokarach 

pękają ściany, przez co odlatuje tynk, a także występuje duża wilgoć i zagrzybienie? – pytanie z 

wcześniejszej sesji 

W dniu 01.09.23r. odbyło się spotkanie z Panem Czesławem Mięksiakiem. W chwili obecnej Pan 

Mięksiak zapoznaje się z problemem w szkole w Tokarach i dokumentacją budowlaną obiektu. 

Przedstawi możliwe przyczyny nasiąkania ścian i zaproponuje sposoby rozwiązania problemu. 

5. Pan Wójt odniósł się do sprawy zgłaszanej na sesji w dniu 29.06.23r. przez Pana Radnego Adriana 

Kwinciak odnośnie sprawy przepustu pod drogą wojewódzką na skrzyżowaniu w Głuchowie-   

W dniu 27.09.23 otrzymaliśmy e-mail następującej treści: Wielkopolski Zarząd Dróg Wojewódzkich 

w Poznaniu Rejon Dróg Wojewódzkich w Kole w związku z prośbą Gminy Kawęczyn informuje, że w 

ciągu Drogi Wojewódzkiej nr 471 w obrębie skrzyżowania w m. Głuchów przewidziany został 

następujący zakres prac: 

- wykonanie chodnika o nawierzchni z brukowanej kostki betonowej; 

- wykonanie wpustów ulicznych z przykanalikami; 

- odtworzenie nawierzchni jezdni – poprzez frezowanie korekcyjne oraz wykonanie warstwy 

ścieralnej nawierzchni.  

6. Spotkanie odnośnie cateringu w szkołach.  

Temat został omówiony podczas wspólnego posiedzenia Rady Gminy Kawęczyn w dniu 21.09.2023 

przez Panią Jolantę Krucką – Kierownika CUW. 


